
Aan:
de leden van provinciale staten
van Drenthe

Assen, 13 maart 2003
Ons kenmerk 3/6.16/2003000396
Behandeld door mevrouw J.R. Warmelts-Boelens (0592) 365837 en de heer J. Koops
(0592) 365583
Onderwerp: Statenstuk 23, Energieneutraal sportcomplex Kloosterveen

Geachte leden,

Op de agenda voor de vergadering van uw staten van woensdag 19 maart a.s. staat
het voorstel voor een financiële bijdrage aan de bouw van een energieneutraal sport-
complex te Kloosterveen (agendapunt G-1, statenstuk 23). Tijdens de behandeling
van het stuk in de Statencommissie Milieu, Water en Groen op 10 februari jl. is toege-
zegd dat het rapport van het adviesbureau Invent zo spoedig mogelijk zal worden
nagezonden. Het rapport komt echter pas op 15 maart a.s. gereed. Dit is te laat voor
een goede behandeling in de staten en bovendien zijn de uitkomsten uit het rapport
dusdanig dat het niet meer geheel voldoet aan de uitgangspunten van het voorstel dat
uitgaat van een energieneutraal sportcomplex.
Wij stellen daarom uw staten voor dit agendapunt vooralsnog niet in behandeling te
nemen en het voor deze statenvergadering van de agenda af te voeren.

Ter informatie volgt hierna een korte toelichting van de reden van vertraging van het
rapport van adviesbureau Invent.
Op basis van de ambitie van de gemeente Assen en de eerste ontwerpen van de
Grontmij heeft de provincie Drenthe destijds een traject ingezet om via het Fonds
flexibel beleid financieel bij te dragen aan de realisatie van een energieneutraal sport-
complex. Energieneutraal bouwen is een van de speerpunten binnen het beleids-
thema Duurzaam bouwen uit de Nota energiebeleid. Om procedurele redenen moest
dit traject ingezet worden voordat het onderliggende rapport van Invent, met daarin de
exacte doorrekening van de effecten van de diverse voorgestelde maatregelen, ge-
reed was. Dit rapport zal eind deze week gereed zijn, maar dat is veel later dan oor-
spronkelijk was gepland.



2

De reden van deze vertraging is van technische aard en heeft te maken met de aard
van het desbetreffende gebouw. Door de specifieke gebruiksfuncties (kleedruimtes,
kantoorruimte en kantine op wisselende dagen per week, respectievelijk uren per dag)
blijken de voorgestelde maatregelen niet dat rendement op te leveren dat nodig is om
volledige energieneutraliteit te bereiken. In technische termen: de energieprestatie-
coëfficiënt (EPC) daalt weliswaar naar 0,4 (ofwel van de benodigde energie wordt
60% opgewekt met duurzame energie en 40% via fossiele energiebronnen) maar
komt niet op 0 uit. De benodigde investeringen om alsnog op 0 uit te komen, zijn
onverantwoord hoog. De afgelopen periode is intensief gezocht naar die combinatie
van maatregelen die, binnen de extra investeringsruimte, het meeste effect sorteren.
Overigens, in het geval van een utiliteitsgebouw met een ander gebruiksprofiel zouden
de voorgestelde maatregelen waarschijnlijk wel geleid hebben tot een energieneutraal
gebouw. Zodra het rapport voor verspreiding gereed is, zal het worden toegezonden.

Hoogachtend,

gedeputeerde staten van Drenthe,

                                                        , griffier , voorzitter

gm/coll.


